
Činnost výboru od Konference 2020 do Konference 2022 

 

Oprava klubových řádů dle rozhodnutí Konference 2020, oprava sídla klubu ve všech dokumentech 

klubu a u všech spolupracujících organizací a institucí, ČMKU, ČKS, Genomie, web4ce,v bance, na FÚ. 

U Aktive 24 (údržba webové domény) se stále nepodařilo. 

Zaslání všech potřebných dokumentů na Spolkový rejstřík. 

Příprava nové Karty svodu dorostu. 

Rozeslání klubových normativů v pdf všem členům. 

Výroba nových klubových razítek s novou adresou, čísla 1-8. 

Schválení přijetí nových členů. Ukončení členství neplatičům. Zamítnutí žádosti o členství Lenky B. 

Důvodem zamítnutí je jednak skutečnost, že doposud nebyl uhrazen závazek vůči KCHČSV ve výši 8 

000,- Kč za nežádoucí krytí, druhým důvodem jsou minulé neshody s KCHČSV, které vyústily v podání 

trestního oznámení na KCHČSV. 

Aktualizace údajů na ČKS dvakrát ročně.  

Schválení rozšíření aprobace rozhodčího Antonínu Karbanovi, Lence Klimové, Veronice Chrpové, 

Karlu Peroutkovi.  

Schválení žádostí adeptů na rozhodčí od Lenky Dragonari a Pavlíny Hajdukové. 

Schválení účetní závěrky za 2020 a 2021, podání na Finanční úřad. 

Schválení výstav na 2022 a 2023, podání na ČMKU.   

Povolení přebonitace povahy Borůvka Sando Noriko a The Black sea wolfdog Giny. 

Projednání stížnosti K. Čundrly na vydání PP na štěňata z než. krytí.  

 

Žádost o omezení registrace (označení PP nechovný)pro štěně DM/DM z nežádoucího krytí. Žádost 

byla na ČMKU jednomyslně schválena. 

 

Příprava prohlášení pro Belgický klub ČSV, Výbor klubu byl osloven belgickým klubem se žádostí o 

vyjádření k povaze plemene československý vlčák jako celku. Vyjádření bylo odesláno belgickému 

klubu. 

Schválení požadavku CHK nepřijímat vetší počet zvířat na bonitaci než 20, při konání členské schůze 

16. 

Schválení požadavku OK pro Čechy po dohodě s OK Morava: od roku 2022 bude pořádat pravidelně 

jarní výstavu OK Morava a podzimní OK Čechy, pokud nedojde k jiné dohodě. 



Schválení příspěvků na Valnou hromadu ČMKU: Double mating - povolit překrytí druhým psem a 

zveřejnění databáze výsledků DKK. Na Valné hromadě jsme prodiskutovali se zástupci jiných klubů 

další postup a na další Valné hromadě zkusíme prosadit aspoň něco z toho.  

Překrytí druhým psem je vhodné po riskantním krytí, kdy by jinak byla nízká pravděpodobnost 

zabřeznutí, např. krytí starým psem, u kterého lze už očekávat sníženou plodnost. To samé po 

inseminaci, zvlášť u mraženého sperma, které je poměrně nákladné a přitom má výrazně nižší 

pravděpodobnost zabřeznutí. V řadě evropských zemích se dvěma psy bez omezení kryje. Z dvojitého 

krytí je prokázána vyšší pravděpodobnost zabřeznutí a vyšší počet štěňat ve vrhu, pokud pocházejí od 

dvou otců. 

Ohledně zveřejňování DKK, ČMKU se stále vymlouvá na GDPR, ale například finská a norská plemenná 

kniha mají veřejnou databázi psů, kde jsou vidět nejenom výsledky RTG HD, ED, Spond., očí, ale i 

konkrétní výsledky zkoušek i výstav. 

 

Schválení odpovědi a doporučení pro pořádání bonitace v Rusku, zaslání bonitačního řádu, na žádost 

z Ruska. 

Zajištění prezentace plemene na světové výstavě v Brně, informačního stánek  - celý den k dispozici 

kontaktní osoba/osoby se psem, informační materiály, propagační předměty, poutač, v závěrečném 

kruhu reprezentativní ukázka párů, individuální ukázky plemene, bylo dodatečně ohodnoceno 

značnou finanční odměnou klubu - 40 tisíc Kč a děkovným dopisem předsedy ČMKU:  

Vážené dámy, vážení pánové, představitelé klubů našich národních plemen, 

chtěl bych vám touto formou poděkovat za reprezentaci české kynologie obecně a českých národních 

plemen zvlášť. Stánky na Světové výstavě, které byly věnovány národním plemenům, byly výborně 

obsazené a pro zájemce jste měli připraveno   opravdu velké množství informací a pozorností. 

Mezinárodní popularitě našich plemen určitě přispěla jejich účast a představení v rámci závěrečných 

soutěží . Zvláště bych chtěl poděkovat českým strakatým psům, chodským psům a československým 

vlčákům za předvedení ukázek práce se psem, které mělo mezi diváky velký ohlas. Českomoravská 

kynologická unie chce vašim klubům poděkovat nejen formálně, ale i prakticky. Buďte tedy tak laskaví 

a pošlete mně čísla vašich klubových účtů. 

Ještě bych vás chtěl ujistit, že ČMKU stále považuje československého vlčáka  za jedno ze svých 

národních plemen tak, jak to odpovídá jeho názvu i zemi původu, kterou je Československo. 

Hezký den 

MVDr. Lubomír Široký 

ČMKU President 

 

Přijetí stížnosti rozhodčí z exteriéru Střalkové, ke stížnosti se písemně vyjádřily organizátorka výstavy 

a vedoucí kruhu. 

Projednání podnětu z ČMKU, stížnost na pana Kunce. Výstavní komise ČMKU obdržela podnět od 

rozhodčí Mgr. N. Střalkové, který se týkal nevybíravého chování vystavovatel na mimořádné speciální 

výstavě konané ČSV. VK podnět projednala a konstatovala, že klub má plné právo vystavovateli pro 

nevhodné chování nepřijmout přihlášku na další výstavu. P ČMKU se s doporučením VK ztotožnilo. 

Schválení žádostí španělského klubu o uznání bonitací z r. 2021 a 2022 za rovnocenné s ČR. Bonitace 

vedla dle českých řádů PCH Dana Matušincová. 



Oprava zkušebního řádu ZVP. 

Zaslání zkušebního řádu vytrvalostní zkoušky polskému klubu, na žádost Klubu československého 

vlčáka v Polsku. 

Projednání žádosti o pomoc z laboratoře Genomia o zprostředkování kontaktu s Miroslavem Š. a 

Terezou D. z důvodu neuhrazených pohledávek. Oba Výboru přislíbili, že budou situaci řešit. T. D. 

neprodleně uhradila, M.Š. v lednu 22 ještě neuhradil, dál jsme nezjišťovali. 

Schválení každoročního finančního příspěvku Výboru Org. komisím, včetně 2021.  

Příprava jednotné tabulky výsledků bonitací a svodů. 

Spolu s Org. komisemi příprava volební schůze a voleb, schválení volebního řádu pro volbu delegátů a 

členů Org. komisí. 

Příprava a odeslání žádosti na ČMKU:  Žádáme ČMKU o zjednání nápravy nové situace, kdy na webu 

FCI je za zemi původu plemene Československý vlčák uvedeno pouze Slovensko. Ve standardu je 

výslovně uvedeno jako země původu Československo, jasně to vyplývá i z názvu plemene. Do roku 

1982 byl název plemene Český vlčák, jediná plemenná kniha byla vedena pouze v České republice a 

byli do ní zapisováni i jedinci odchovaní na Slovensku. 

Bohužel žádost nedoputovala k předsednictvu, kam byla adresovaná, tajemnice ČMKU odpověděla, 

že plemena jsou přiřazená k zemím dle patronátu. Nutno řešit dále buď osobně přímo s předsedou 

ČMKU nebo na Valné hromadě. 

Odpověď španělské národní kynologické organizaci, v ČR je povinné provádění DNA profilů. 

ČMKU vyzvala ch. kluby k návrhu ocenění za dlouholetou činnost v oblasti kynologie a uvedení 

stručného výčtu zásluh. Výbor navrhl ing. Karla Hartla. 

V 60. letech vedl kynologii v armádě, pohraniční stráži i v civilni zájmové organizací Svazarm. Po druhé 

světové válce obnovil československou služební kynologii. Vytvořil zde systém chovatelských stanic, 

dovezl nejlepší pracovní psy z celé Evropy, zejména německé ovčáky, ale i jiná, dříve služební plemena. 

Vytvořil moderní plán chovu s důrazem na omezení příbuzenské plemenitby a na zlepšení zdravotního 

stavu odchovů, ze kterého by si i dnes mohl leckdo vzít poučení. To byl základ pro odchov obrovského 

množství vynikajících pracovních psů jak pro armádu tak pro sportovní kynologii. Němečtí ovčáci z ČR 

měli skvělé renomé v celém světě služební a sportovní kynologie. Osobně studoval metodiku výcviku v 

obou tehdejších velmocech chovu služebních psů - v Německu a v Rusku, kde byla zpracována 

metodika podle I. P. Pavlova. Své poznatky shromáždil a vytvořil vlastní metodiku pro výcvik psů u 

pohraniční stráže, díky které se významně zkrátila doba výcviku a psi dosahovali ve své době vynikající 

úrovně. Napsal několik knih, řadu článků a vědeckých prací v oblasti výcviku, etologie a genetiky psů.V 

neposlední řadě vyšlechtil plemeno československý vlčák, naše ve světě zdaleka nejrozšířenější a 

nejznámější národní plemeno, původním názvem český vlčák.Prosadil jeho uznání v Česku, následně i 

na Slovensku, a zajistil FCI požadovaný počet nepříbuzných linií nutných pro mezinárodní uznání 

plemene. 

 

Příprava Konference. 

Mapa plemeníků – stále nemá správce.  


